



ECTA President

Michael Franz

e-mail: President@ECTA.de

Wishes may come true!

Dear Dancers,

Sooner or later the discussion turns to the topic quality when I am talking to dancers or even club officers. Regularly it's about the quality of the leaders. Better to be precise the quality of the work with and at the dancers.

Quite often it comes to a call for tests and regulations for leaders, here especially for Callers. ECTA has established in all its councils, except for Square Dance, a test as a prerequisite for gaining the status as an active leader. In those discussions it turns out quite fast and very often that the test would be seen as a kind of reassurance indicator for a 'well' educated Caller by the opposite.

Right there it starts getting complicated. What is a 'well' educated Caller? What is the sign, the mark you can identify the degree of education of a Caller?

Well I think these questions are very hard to answer. ECTA has established years ago the EEP, the ECTA Education Program. This is to offer educational contents. The participation to this program is voluntary and free of charge, but surely not without value!

Ask your Caller if he takes part on this program. If you are interested in what kind of seminars he has attended, ask him to grant you a look in his seminar booklet. This contains the seminars/topics he has attended, certified by a signature of the person, who as the seminar leader, was in charge of holding the seminar.

Wünsche können in Erfüllung gehen!

Liebe Tänzer,

immer wieder kommt die Rede auf das Thema Qualität, wenn ich mit Tänzern oder gar Vorständen der Clubs ins Gespräch komme. Gemeint ist dann häufig die Qualität der Leader. Genauer die Qualität der Arbeit mit und an den Tänzern.

Nicht selten kommt dann der Ruf nach Prüfungen und Regulierungen für Leader, hier genauer für Caller. Die ECTA hat für alle Sparten, außer den Square Dance, eine Prüfung als Voraussetzung zur Erlangung des sogenannten Aktiv Status. In den Gesprächen wird dann weiterhin sehr schnell klar, daß die Prüfung als Sicherheitsmerkmal für einen 'gut' ausgebildeten Caller angesehen wird.

Genau da fängt es aber an schwierig zu werden. Was ist ein gut ausgebildeter Caller? Woran erkennt man den Ausbildungsgrad eines Callers?

Nun ich glaube diese Fragen sind sehr schwer zu beantworten. Die ECTA hat bereits vor Jahren das EEP, das ECTA Education Program, aufgelegt. Hierdurch werden Ausbildungsinhalte angeboten. Dieses Angebot ist freiwillig und kostenfrei, aber sicherlich nicht umsonst!

Fragt doch einmal Euren Caller ob er an dem Programmteil nimmt. Wenn es Euch interessiert, was er alles schon für Seminare besucht hat, bittet ihn doch mal sein Seminarbooklet einsehen zu dürfen. In diesem sind die Seminare die er besucht hat durch Unterschrift des Seminarleiters bestätigt.

Besides this ECTA in it's EEP is presenting seminars which might be of interest for club officers as well. A good example is the seminar on youth protection law, which due to legal reasons focuses on the German legal situation.

As you can see the quality of the leaders comes from the bottom of ECTA's heart. With the EEP ECTA offers an outstanding source of information for all the leaders. But as we all know, Caller, Cuer, Instructor and Prompter are no legally secured terms, jobs or even educational steps. everyone thinking he should wear one of those titles can do so.

There is only one force that can stop someone to do so, or better to provide a service he thinks it should be those. This one force is you, the dancers! Talk directly to your leaders. Tell them what you like on them, what you like on other leaders, what you wish from your leaders.

Wishes need to be verbalized to give them a chance to let them come true possibly. Unverbalized wishes for sure will never become true.

On that note I wish a very active and lively exchange of ideas between you and your leaders.

Yours

Michael

Übrigens bietet die ECTA in dem EEP auch Seminare an, die für Club Vorstände interessant sein können. Als Beispiel sei hier auf das Seminar Jugenschutzgesetz verwiesen, das sicherlich exklusiv die deutsche Rechtslandschaft betrachtet.

Ihr seht also, die Qualität der Leader liegt der ECTA sehr am Herzen. Mit dem EEP bietet die ECTA eine hervorragende Quelle von Informationen für die Leader an. Wie wir alle wissen, ist aber Caller, Cuer, Instructor oder Prompter kein geschützter Begriff, Beruf oder gar Ausbildungsstand. Jeder der meint er müsse einen dieser Titel tragen kann dies tun.

Es gibt nur eine Kraft die jemanden daran hindern kann dies zu tun, bzw. die Leistung zu liefern, die er dafür hält. Diese eine Kraft seid ihr, die Tänzer! Sprecht direkt mit Euren Leadern. Sagt Ihnen was Euch an Ihnen gefällt, was Euch an anderen Leadern gefällt, was Ihre Euch von Euren Leadern wünscht.

Wünsche müssen geäußert werden, damit sie eventuell in Erfüllung gehen können. Ungeäußerte Wünsche werden sicherlich nicht erfüllt werden können.

In diesem Sinne wünsche ich mir einen aktiven Gedankenaustausch zwischen Euch und Euren Leadern.

Euer

Michael

ECTA President

